
 
 

Interpellation S – Varför är diabetesvården ojämlik inom RG 
I Gävleborg lever runt 15 000 personer med diabetes. Målet med den vård som diabetespatienterna 
får ska vara god hälsa och livskvalitet på både kort och lång sikt. Detta inte minst för att undvika 
allvarliga komplikationer av sjukdomen. 
 
Tyvärr ser verkligheten inte ut så i vårt län. Enligt en undersökning från Svenska Diabetesförbundet har 
elva procent av diabetessjuka i Gävleborg inte fått träffa en sjuksköterska under det senaste året, 
medan motsvarande andel med avseende på läkarna är hela 40 procent. För att undvika svåra och 
kostsamma komplikationer, som idag utgör 70 procent av vårdkostnaderna för diabetespatienterna, 
är kontinuiteten avgörande. Diabetes är en komplex sjukdom och personer med typ 2-diabetes bör 
enligt diabetesförbundet träffa primärvården två gånger per år. 
 
Fyra av tio i Gävleborgs län får dessutom inte träffa samma läkare på sina vårdbesök. Att inte ha 
regelbunden kontakt med samma medarbetare inom vården ökar risken för att egenvården försämras 
och att tidiga tecken på komplikationer missas. 
 
Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande:  
 

1. Kommer ordförande göra något för att säkerställa att personer med diabetes får träffa vården 
två gånger per år? 

2. Avser ordförande vidta några åtgärder för att diabetespatienter får kontinuitet vad gäller att 
få träffa samma vårdkontakt vid sina primärvårdsbesök? 
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